

Title (en)
Insulating elements for screwed façade structures and façade structure

Title (de)
Dämmelemente für geschraubte Fassadenkonstruktionen sowie Fassadenkonstruktion

Title (fr)
Éléments d'isolation pour structures de façade vissées ainsi que structure de façade

Publication
EP 2642039 A1 20130925 (DE)

Application
EP 12160722 A 20120322

Priority
EP 12160722 A 20120322

Abstract (en)
The insulating unit (10) has blocking elements (14) which are extended laterally outward from the core region (12) and are dimensioned so that locking elements in installed state in the rebate contact the mutually facing end faces of two adjacent insulation glass elements. The compression by 10% of the insulating unit in the transverse direction of cross section according to the direction of glass rebate width, acts in the contact area. The elastic restoring force of the deformation of insulating unit is less than allowable shear force on the edge seal of glass element. An independent claim is included for screw facade structure.

Abstract (de)
Ein Dämmelement für geschraubte Fassadenkonstruktionen ist gestaltet und dimensioniert zur Positionierung in dem Glasfalte zwischen den Stirnseiten zweier benachbarter Isolierglaselemente. Das Dämmelement (10) weist einen Kernbereich (12) auf, der aus Hartschaum, vorzugsweise aus PUR, PVC, XPS oder Phenolharz besteht und mindestens zwei Sperrelemente (14), die sich vom Kernbereich (12) ausgehend seitlich nach außen erstrecken und dimensioniert sind, so dass die Sperrelemente (14) im Einbauzustand im Glasfalte die einander zugewandten Stirnseiten eines der beiden benachbarten Isolierglaselemente berühren. Das Dämmelement (10) ist so gestaltet ist, dass bei einer Stauchung um 10% des Dämmelements in Querrichtung des Querschnitts entsprechend der Glasfaltebreite die im Kontaktbereich zu dem Isolierglaselement wirkende, elastische Rückstellkraft aus der Verformung des Dämmelements (10) geringer ist als die zulässige Scherkraft auf den Randverbund des Isolierglaselements.

IPC 8 full level
E04B 2/96 (2006.01)

CPC (source: EP)
E04B 2/967 (2013.01)

Citation (search report)
• [X] DE 29918219 U1 20000817 - RAICO BAUTECHNIK GMBH [DE]
• [A] DE 202009011906 U1 20110120 - RAICO BAUTECHNIK GMBH [DE]
• [A] DE 20319978 U1 20040708 - RAICO BAUTECHNIK GMBH [DE]

Cited by
DE102014108264A1; EP3029211A1; DE202023102531U1

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME

DOCDB simple family (publication)
EP 2642039 A1 20130925

DOCDB simple family (application)
EP 12160722 A 20120322